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З А П И С Н И К 
  са 31.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 18. јуна 2008. године 

 
 Сједница је  почела у 10 часова. Присуствовало је 36 посланика. Оправдано су, због службеног 
пута, одсуствовали: Шемсудин Мехмедовић, Садик Бахтић, Бериз Белкић, Златко Лагумџија, Славко 
Јовичић и Мирко Околић (посланици Бахтић, Мехмедовић, Околић и Јовичић дошли су на сједницу у 
16,10 часова, па су тако присуствовали гласању о разматраним материјалима).  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри Тарик Садовић и Средоје 
Новић, те замјеници министара Веселин Пољашевић и Славко Марин.   

Из међународних организација присуствовали су представници  ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУПМ-а, те 
невладине организације Центри цивилних иницијатива.   

Сједници су присуствовали и представници Централне изборне комисије БиХ због 
разматрања њиховог Извјештаја о раду за 2007. годину.   

 
Након што је поздравио присутне, предсједавајући Дома Нико Лозанчић се са неколико 

пригодних реченица обратио Дому у вези са потписивањем Споразума о стабилизацији и 
придруживању између Босне и Херцеговине и Европске уније, у Луксембургу 16. јуна 
2008.године. Рекао је, између осталог, да изражава велико задовољство што је и Представнички 
дом дао свој велики допринос испуњавању услова за потписивање овог за БиХ веома значајног 
споразума. Потписивањем Споразума Босни и Херцеговини загарантовано је мјесто у уједињеној 
Европи, али у наредном периоду слиједи испуњавање свих услова и стандарда како би БиХ и 
званично постала чланица ЕУ. Зато задовољство потписивања Споразума треба  продужити 
интензивним радом на извршавању обавеза како би у периоду који је БиХ Споразумом одређен 
испунили све услове за чланство у Европској унији, рекао је предсједавајући Нико Лозанчић у 
пригодном обраћању поводом потписивања Споразума о стабилизацији и придруживању.  

Затим је предсједавајући Лозанчић изнио образложење за измјене и допуне предлога 
дневног реда који су посланици добили у позиву за сједницу.  

У дискусији о предлогу дневног реда Садик Ахметовић предложио је допуну 
уврштавањем предлога закључка у вези са рјешавањем питања децертификованих полицајаца, 
рекавши да ће он у писаној форми доставити предлог закључка.  

Денис Бећировић предложио је да се у дневни ред уврсти разматрање писма високог 
представника и специјалног изасланика ЕУ у БиХ Мирослава Лајчака о штетности 
националистичке и антидржавне политике у процесу придруживања БиХ Европској унији. У 
образложењу ове тачке рекао је, поред осталог, да уз предлог доставља текст писма високог 
представника, као материјал за расправу о овој теми.  

    Бакир Изетбеговић рекао је да се иницијатива Бећировића може уклопити  у расправу о 
Иницијативи посланика Хусеина Нанића са 29. сједнице Дома, која је на дневном реду ове 
сједнице, а која гласи: ‘’Задужује се Савјет министара БиХ да уради и Парламентарној 
скупштини БиХ достави информацију о спремности  институција БиХ за преузимање обавеза у 
вези са примјеном ССП-а’’. 
 Поводом предлога Бећировића у расправи су учествовали: Милорад Живковић,  Драго 
Калабић, Мартин Рагуж, Јозо Крижановић, Шефик Џаферовић и Бранко Докић.  
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 Послије расправе предсједавајући је спровео гласање о предлозима за допуну дневног 
реда. 
 Предлог Садика Ахметовића усвојен је  са 25 гласова ''за'' (Федерација БиХ 18,РС седам) и 
шест ''уздржаних'' – предлог  закључка уврштен  је као 12. тачка. 
 Предлог Дениса Бећировића није усвојен – ''за'' је гласало седам, ''против'' 12, ''уздржано'' 
је било 14 посланика. 
 Послије гласања о предлозима за допуну, предсједавајући Лозанчић констатовао је да 31. 
сједница Представничког дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Усвајање записника  29. и 30. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев  посланика Момчила Новаковића за разматрање Предлога закона о измјенама и 

допунама Закона о сукобу интереса у институцијама власти БиХ  по хитном поступку, у 
складу са чланом 127. Пословника; 

4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ (друго 
читање); 

5. Предлог закона о допунама Закона о управним споровима (прво читање); 
6. Именовање три члана у Заједничку комисију ради усаглашавања Закона о Фискалном 

вијећу БиХ; 
7. Извјештај о раду Централне изборне комисије БиХ за 2007.годину;  
8. Предлог закључака Уставноправне комисије поводом расправе о Информацији о 
      раду Тужилаштва БиХ за 2007. годину; 
9. Предлог закључака Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, 

имиграцију, избјеглице, азил и етику поводом разматрања Информације предсједавајућег 
Савјета министара БиХ  у вези са  радом Државне комисије за испитивање истине о 
страдањима Срба, Хрвата, Бошњака, Јевреја и осталих у Сарајеву у периоду од 1992. до 
1995. године; 

10. Предлог закључака Заједничке комисије за одбрану и безбједност поводом расправе  о 
Информацији о стању безбједности у Босни и Херцеговини за 2007. годину; 

11. Предлог закључака Комисије за саобраћај и комуникације поводом расправе о пословању 
Јавног РТВ  сервиса БиХ и мјерама за превладавање стања утврђеног ревизорским 
извјештајима о финансијском пословању Јавног РТВ сервиса БиХ за 2005. и 2006. годину; 

12. Предлог закључка Садика Ахметовића у вези са децертификованим полицајцима; 
13. Иницијатива посланика Хусеина Нанића са 29. сједнице Дома која гласи: ‘’Задужује се 

Савјет министара БиХ да уради и Парламентарној скупштини БиХ достави информацију о 
спремности  институција БиХ за преузимање обавеза у вези са примјеном ССП-а’’; 

14. Извјештај комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о: 
a) Предлогу закључка посланика Сефера Халиловића са наставка 29. сједнице  Дома, 

одржане  04.06.2008. године, у вези са идентификовањем имовине  бивших СКБиХ, 
ССРНБиХ, ССО  БиХ, ССБиХ, 

b) Предлогу закључка Клуба посланика СДА са наставка 29. сједнице Дома, одржане 
04.06.2008.године, у  вези са припремом  информације о имовини бивших  ДПО (СК, 
ССРН и ССО), 

c) Захтјеву посланика Рифата Долића за уврштавање у дневни ред 30. сједнице Дома  
предлога закључка о изради  и подношењу информације Савјета министара БиХ о 
стању   и статусу  имовине државе,  фирми и грађана БиХ у земљама насталим 
распадом бивше  СФРЈ са планом активности на њеној заштити и преузимању од 
стране легалних власника; 

d) Захтјеву  посланика  Хусеина Нанића да се у дневни ред 30. сједнице уврсти  
разматрање актуелног стања у Фудбалском савезу  БиХ; 

15. Промјене у чланству комисија Дома и заједничких комисија оба дома (предлагачи: 
клубови посланика) 

       16. Давање  сагласности за ратификацију: 
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a) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Турске о избјегавању 

двоструког опорезивања у односу на порезе на доходак и имовину, 
b) Конвенције о заштити европских дивљих врста и природних станишта, 
c) Споразума о кредиту између  Босне и Херцеговине  и BAWAG  P.S.K.                          -  

БАНКА ЗА РАД И ПРИВРЕДУ И АУСТРИЈСКА ПОШТАНСКА ШТЕДИОНИЦА Д.Д.– 
Пројекат набавке медицинске опреме за Клиничку болницу Мостар, 

d) Споразума о кредиту између  Босне и Херцеговине  и BAWAG P.S.K.– БАНКА ЗА РАД И 
ПРИВРЕДУ И АУСТРИЈСКА ПОШТАНСКА ШТЕДИОНИЦА Д.Д. - Пројекат набавке 
медицинске опреме за  Дом здравља Мостар, 

e) Споразума о кредиту између  Босне и Херцеговине  и BAWAG  P.S.K. БАНКА ЗА РАД И 
ПРИВРЕДУ И АУСТРИЈСКА ПОШТАНСКА ШТЕДИОНИЦА Д.Д.– Пројекат набавке 
медицинске опреме за  Кантоналну болницу Сафет Мујић, Мостар. 

 
Ад. 1. Усвајање записника  29. и 30. сједнице Представничког дома 
 
 О записницима није било расправе. 
 Приликом гласања прихваћен је предлог предсједавајућег да се истовремено гласа о оба 
записника. 
 Записници су усвојени са 32 гласа ''за'' (Федерација БиХ 19, РС 13) и једним ''уздржаним''. 
 
Ад. 2.  Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући је упознао Дом да су одговоре на питања до ове сједнице добили 
посланици: 

- Шемсудин Мехмедовић – од Савјета министара БиХ, на питање постављено на 20. 
сједници; 

- Хусеин Нанић – од  Савјета министара БиХ, на питање постављено на 21. сједници; 
- На питања постављена на 23. сједници од Савјета министара БиХ одговоре су добили: 

Златко Лагумџија,  Садик Ахметовић,  Шемсудин Мехмедовић,  Рифат Долић,  
Сњежана Рајилић,  Велимир Јукић,  Мехмед Суљкановић и Сефер Халиловић; 

- На питања постављена на 26. сједници од Савјета министара БиХ  одговоре су  добили: 
Хусеин Нанић, Денис Бећировић, Селим Бешлагић, Бајазит Јашаревић, Азра 
Алајбеговић, Адем Хускић и Садик Ахметовић; 

- На два питања постављена на 28. сједници  одговоре од Савјета министара БиХ  добио 
је Хусеин Нанић.  

 
 Одговоре на питања коментарисали су Хусеин Нанић и Адем Хускић.  

У оквиру коментара на одговор који је од  Савјета министара БиХ добио на питање: „Шта 
су Савјет министара БиХ и Предсједништво БиХ предузели у рјешавању спорних питања везаних 
за власништво и заштиту интереса БиХ у вези са јадранским нафтоводом“, Адем Хускић 
покренуо је иницијативу да се  у дневни ред једне од сједница Дома уврсти расправа о 
питању имовине Босне и Херцеговине, додавши да не инсистира на хитности, али да је 
потребно добро припремити материјал.  
 Постављена су нова питања како слиједи:  
 
Азра Алајбеговић:  
 „Имам једно питање за Министарство цивилних послова БиХ за које бих молила да се 
прослиједи и Међуректорској конференцији а везано је за тумачење члана 28. Оквирног закона о 
високом образовању БиХ. 

1. Како се прецизира научно дјело? У исто вријеме покрећем иницијативу да се научно 
дјело адекватно дефинише, те да се као научна дјела третирају радови са предзнаком - ревијални 
чланци, прикази случајева, оргинални чланци… 

2. У исто вријеме покрећем иницијативу да се научна дјела која су објављена током 
процедура избора у звања третирају као референце за избор у звања! Ради се о радовима који 
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нису били референце за претходна звања, те ти радови немају адекватну позицију у процесу 
напредовања у звања!” 

 
Рифат Долић: 

1.„Молбу упућујем Колегијуму Представничког дома да упути ургенцију или пожурницу 
за достављање одговора на моја посланичка питања која сам поставио на претходним сједницама. 
Према мојој евиденцији, ја потражујем 14 или 15 одговора која сам на ранијим сједницама 
поставио различитим институцијама у БиХ.“ 

2.“ Друго питање постављам министру цивилних послова БиХ: Чија је надлежност и шта 
ресорно министарство може предузети на побољшању стања и увођењу више реда у лијечењу 
грађана БиХ тешко обољелих од срчаних болести и још неких обољења, чије је успјешно 
лијечење могуће у само неколико болница или клиника у БиХ, а који, чекајући ред за операције, 
зрачења и друго, често умиру или улазе у стадијум неизљечивости?” 

 
Хусеин Нанић: 

1. “Након одржане 8. заједничке сједнице оба дома Парламентарне скупштине БиХ 23. 
априла 2008.године, дакле прије скоро три мјесеца, тражио сам преко секретара Комисије за 
спољне послове од МИП-а да ми у електронској форми достави материјал Министарства који смо 
ми, посланици, добили у писаној форми, тј. Информацију о стању у ДКП мрежи БиХ а ради 
лакше припреме за расправу која треба услиједити по закључку Дома. 

До данас нисам добио тражену електронску верзију нити икакав одговор од МИП-а. 
Јавно постављам питање министру иностраних послова БиХ - због чега, и након 

ургенције, као посланик у овом дому не могу добити наведену информацију?” 
2. Постављајући претходно питање Нанић се осврнуо се на веб-страницу Парламентарне 

скупштине БиХ, рекавши да се може уочити неколико значајних недостатака и да њен садржај не 
одговара стварном стању и не даје реалне и потребне податке о раду и активностима 
Парламентарне скупштине БиХ.   Споменуо је и свој захтјев, приликом попуњавања упитника 
служби Парламентарне скупштине БиХ,  да материјале добија и у електронској форми. „Ових 
неколико питања указују на потребу израде плана за квалитетније и боље коришћење 
напредних технологија и Интернета за боље функционисање Парламентарне скупштине 
БиХ, те стога указујем на потребу да се то учини“. 
 
Денис Бећировић: 

Министру спољне трговине и економских односа БиХ поставио питање: “Које конкретне 
мјере предузимате с циљем заштите домаћих произвођача пилећег меса у Босни и Херцеговини?” 
 
Бајазит Јашаревић: 

“Да ли ће Управни одбор Управе за индиректно опорезивање у 2008. години давати 
одобрење и у којем обиму за измјене и допуне Закона о порезу на додату вриједност, за измјене и 
допуне Закона о царинској тарифи и за измјене и допуне Закона о акцизама? Одговор на питање 
помоћи ће да се смањи број покушаја измјена наведених закона који, у правилу, заврше на 
захтјеву предлагача Управном одбору за давање одобрења.” 
 
Бранко Докић: 

“Да ли је Савјет министара БиХ донио одлуку да се општински и кантонални јавни 
емитери приватизују? Да ли је дефинисан рок за приватизацију и ко је задужен за извршење 
одлуке? И, ако је донесена таква одлука, онда је сљедеће питање – зашто је РАК није спровео 
својим дозволама, јер је он обавезан да спроводи одлуке Савјета министара БиХ? „ 
 
Нико Лозанчић:  

„Постављам  питање директно предсједавајућем Савјета министара БиХ и неколицини 
министара у Савјету министара БиХ: Зашто је потребна година дана за издавање првог 
биометријског пасоша, а они који су се мало интересовали знају да је то један од кључних услова 
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за либерализацију визног режима за све грађане БиХ и за, акобогда, укидање виза грађанима 
БиХ?“  

 
Ад. 3. Захтјев  посланика Момчила Новаковића за разматрање Предлога закона  
           о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у институцијама власти БиХ   
           по хитном поступку,  у складу с чланом 127. Пословника 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, Бранко Докић поставио је питање предлагачу 
Закона – шта је суштински ново у предлогу овог закона у односу  на онај који је недавно био на 
Дому, када је закључено да су потребне корјените промјене у Закону о сукобу интереса у 
институцијама власти Босне и Херцеговине? 
 Момчило Новаковић поднио је Дому образложење захтјева за хитни поступак као и за 
Предлог закона. Рекао је, уз остало, да је то текст закона који је припремила Интерресорна радна 
група и да му се чинило да је Дом олако и пребрзо одбио тај  законски предлог, те да је изоставио 
амандман који је усвојила Уставноправна комисија, а није га могла усвојити јер је дјеловао на 
члан којег није било у Предлогу закона. 
 У расправи су учествовали: Милорад Живковић, Момчило Новаковић, Шефик Џаферовић, 
Драго Калабић, Јозо Крижановић и Бранко Докић. 
 Приликом гласања Дом је, са 20 гласова ''за'' (Федерација БиХ 15, РС пет), пет ''против'' и 
шест ''уздржаних'', усвојио захтјев за хитни поступак.  Затим је Дом усвојио и Закон о измјенама 
и допунама Закона о сукобу интереса у институцијама власти Босне и Херцеговине. ''За'' су 
гласала 23 (Федерација БиХ 17, РС шест), ''против'' један, ''уздржало'' се девет посланика.  
 
Ад. 4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ  
            (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на Извјештај надлежне комисије, која 
је констатовала да ни у комисијској фази није било амандмана и да је Предлог закона прихватила 
у предложеном тексту. 
 Момчило Новаковић питао је предлагача Закона да ли се овим законом погоршава или 
побољшава положај децертификованих полицајаца, као и слични случајеви који се могу појавити 
у будућности. 
 У име предлагача Закона, одговорио је министар безбједности БиХ Тарик Садовић. Рекао 
је да је Предлог закона из ове тачке резултат предсједничке изјаве Савјета безбједности УН-а и да 
се њиме рјешава проблем децертификованих полицајаца у мјери у којој је то било могуће те да 
ове одредбе значе корак напријед у рјешавању њиховог постојећег статуса.  
 У вези са рјешавањем проблема децертификованих полицајаца, питања су поставили и 
Драго Калабић и Азра Алајбеговић, на која је такође одговорио министар Садовић.  
 У расправи су учествовали: Халид Гењац, Бакир Изетбеговић и Драго Калабић.  
 Приликом гласања, Предлог закона усвојен је са 28 гласова ''за'' (Федерација БиХ 15, РС 
13) и пет ''уздржаних''. 
 
Ад . 5. Предлог закона о допунама Закона о управним споровима (прво читање) 
 
 Кратке уводне напомене дао је предсједавајући Дома Нико Лозанчић. 
 Није било расправе.  
 Предлог закона усвојен је са 28 гласова ''за'' (Федерација БиХ 15, РС 13) и пет 
''уздржаних''. 
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Ад. 6. Именовање три члана у Заједничку комисију ради усаглашавања  
           Закона о Фискалном вијећу БиХ 
 
 У Заједничку комисију именовани су: Лазар Продановић, Бајазит Јашаревић и Велимир 
Јукић. ''За'' је гласало 29 (Федерација БиХ 16,РС 13), ''против'' један, ''уздржана'' су била три 
посланика.  
 
Ад. 7. Извјештај о раду Централне изборне комисије БиХ за 2007.годину 
 
 Предсједавајући Лозанчић подсјетио је посланике на Мишљење Уставноправне комисије о 
Извјештају Централне изборне комисије БиХ и закључак који Комисија предлаже Дому на 
усвајање. 
 Стјепан Микић је, у име Централне изборне комисије БиХ, образложио Извјештај о раду. 
 Није било расправе.  
 Са 29 гласова ''за'' (Федерација БиХ 16, РС 13), једним ''против'' и три ''уздржана'', усвојен 
је Извјештај Централне изборне комисије БиХ и Мишљење Уставноправне комисије, са 
сљедећим закључком: 

Сви надлежни органи дужни су да предузму све активности из своје надлежности 
ради реализације препоруке Централне изборне комисије БиХ,  наведене у Извјештају 
Комисије у дијелу „Закључна разматрања и препоруке“.  
 
Ад .8.  Предлог закључака Уставноправне комисије поводом расправе о Информацији о 

      раду Тужилаштва БиХ за 2007. годину 
 

У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је Уставноправна комисија, 
извршавајући закључак Дома са 26. сједнице, предложила Дому модификован закључак који је 
Момчило Новаковић предложио у расправи о Информацији о раду Тужилаштва БиХ. 

У расправи су учествовали Бакир Изетбеговић и Момчило Новаковић.  
Бакир Изетбеговић предложио је измјену закључка који је предложила Комисија, па је у 

писаној форми предао свој предлог закључка. 
Прво се гласало о закључку који је предложила Комисија. Са 22 гласа ''за'' (Федерација 

БиХ 10, РС 12), осам ''против'' и три ''уздржана'', усвојен је сљедећи закључак: 
Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Савјета министара 

БиХ да најхитније донесе стратегију и критеријуме о приоритетима у процесуирању 
предмета кривичних дјела ратног злочина. 

 
Бакир Изетбеговић предложио је сљедећи закључак: 
„Задужује се Савјет министара БиХ да Парламентарној скупштини БиХ предложи 

стратегију за ефикасно рјешавање предмета ратних злочина“. 
Предсједавајући је позвао Дом да се изјасни о предлогу овог закључка. Међутим, 

Момчило Новаковић изнио је пословничку интервенцију, рекавши да је Изетбеговићев закључак 
насловљен на Информацију о раду Тужилаштва БиХ, а на овој сједници расправљало се о 
предлогу закључка Уставноправне комисије поводом расправе о Информацији о раду 
Тужилаштва за 2007. годину.  

Предсједавајући Лозанчић прихватио је пословничку интервенцију и није се гласало о 
предлогу закључка Бакира Изетбеговића. 
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Ад. 9. Предлог закључака Заједничке комисије за људска права, права дјетета,  
           младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику поводом разматрања  
           Информације  предсједавајућег Савјета министара БиХ у вези са  радом  
          Државне комисије за испитивање истине о страдањима Срба, Хрвата,  
           Бошњака, Јевреја и осталих у Сарајеву у периоду од 1992. до 1995. године 
 
 Предсједавајући је подсјетио посланике на закључак Дома са 24. сједнице који је 
извршила Заједничка комисија за људска права и Дому поднијела предлог закључака у двије 
тачке.  
 Није било расправе.  
 Приликом гласања, са 31 гласом ‘’за’’ (Федерација БиХ 20, РС 11) и два ‘’уздржана’’, на 
предлог Заједничке комисије, усвојени су сљедећи закључци: 

1. Обавезује се Државна комисија за испитивање истине о страдањима Срба, Хрвата, 
Бошњака, Јевреја и осталих у Сарајеву у периоду од 1992. до 1995. године, која је именована 
на 121. сједници Савјета министара БиХ, одржаној 15.06.2006. године, да поднесе 
финансијски извјештај и извјештај о раду. 

2. Предлаже се Савјету министара БиХ да донесе нову одлуку о оснивању комисије за  
испитивање истине о страдањима Срба, Хрвата, Бошњака, Јевреја и осталих у Сарајеву у 
периоду од 1992. до 1995. године, у складу са препоруком број 05-07-613/25-06, која је 
донесена на 126. сједници Савјета министара БиХ, одржаној 03.08.2006. године.   

 
Ад.10. Предлог закључака Заједничке комисије за одбрану и безбједност поводом расправе  
            о Информацији о стању безбједности у Босни и Херцеговини за 2007. годину 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на закључке које је предложила 
Заједничка комисија за одбрану и безбједност, те на предлог допуне закључака који је поднијела 
посланик Мирјана Малић.  
 Мирјана Малић је у дискусији објаснила свој предлог допуне закључака. 
 У расправи су учествовали: Адем Хускић, Салко Соколовић,  Нико Лозанчић, Драго 
Калабић,  министар Тарик Садовић и  Момчило Новаковић. 
 Приликом гласања, са 29 гласова ''за'' (Федерација БиХ 16, РС 13) и два ''уздржана'', 
усвојени су закључци које је предложила Заједничка комисија за одбрану и безбједност, а који 
гласе: 

1. Представнички дом ПСБиХ захтијева од Министарства безбједности БиХ и Савјета 
министара БиХ да у наредних 60 дана доставе јасан и прецизан предлог мјера и радњи за 
побољшање укупне безбједносне ситуације у БиХ, са јасним носиоцима активности и 
роковима, што укључује законодавне, извршне и судске активности, институционалну и 
кадровску оспособљеност безбједносних структура и механизама за одговорно суочавање са 
свим безбједносним ризицима и пријетњама у БиХ. 

2. Тражи се од Министарства сигурности БиХ ажурирање и аргументована допуна 
оцјена и виђења у информацијама о стању безбједности на основу расправа и предлога 
поднесених поводом наведене тачке дневног реда на сједници Представничког дома. 

3. Приликом израде наредних информација о стању безбједности у БиХ, Министарство 
безбједности БиХ треба примијенити нову методологију израде, чије основне садржајне 
елементе утврђује,  прије свега, Безбједносна политика БиХ, при чему информација треба 
бити јасна и рађена јединственом компаративном методом. 

4. Приликом израде наредне информације, Министарство безбједности БиХ треба да 
утврди листу безбједносних приоритета у БиХ, те сачини предлог за њихово рјешавање за 
одређени период, како би Парламентарна скупштина БиХ могла да контролише процес 
њиховог рјешавања. Заједничка комисија за одбрану и безбједност БиХ и ПСБиХ пружиће 
потребну подршку Министарству безбједности БиХ приликом израде комплетне 
информације у дијелу који се односи на потребу интензивирања сарадње свих институција 
БиХ и субјеката који треба да учествују у њеној изради. 
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5. Приликом израде наредне информације, Министарство безбједности БиХ треба 

детаљно да обради и питање корупције и организованог криминала у БиХ, те да предложи 
мјере и радње за борбу против таквог дјеловања. 

6. С обзиром да је организовани криминал један од безбједносних приоритета, 
неопходно је да Савјет министара БиХ у року од 30 дана формира државно тијело за надзор 
над спровођењем Стратегије и Акционог плана за борбу против организованог криминала 
и корупције БиХ. Ово тијело биће обавезно да свака три мјесеца информише ПСБиХ о 
реализацији мјера из наведеног акционог плана. 

7. Неопходно је да Савјет министара БиХ што прије у парламентарну процедуру 
достави законске прописе на нивоу БиХ о транспорту и обезбјеђењу већих количина новца 
и вриједносних папира, те законски оквир са институционалним капацитетима за борбу 
против аутомафије. Такође, потребно је отклонити уочене слабости у законским прописима 
из области безбједности уопште, како би се постојеће стање побољшало.  

8. Ради стварања бољих услова за рад агенција за спровођење закона у БиХ, а тиме и 
бољег безбједносног окружења, треба  размотрити расположиве могућности за њихов 
смјештај у неперспективне војне објекте, те инсистирати на  што краћем року регулисања 
питања преноса власништва над њима. 

9. Обавезује се Заједничка комисија да организује посебан састанак са министром 
безбједности БиХ и његовим замјеником, те директорима безбједносних агенција БиХ, 
укључујући и директора БХМАЦ-а, ради сагледавања проблема наведених у Информацији 
о стању безбједности и предлагања одређених мјера за њихово превазилажење.     
 
Ад. 11. Предлог закључака Комисије за саобраћај и комуникације поводом расправе  
             о пословању Јавног РТВ  сервиса БиХ и мјерама за превладавање стања  
             утврђеног ревизорским извјештајима о финансијском пословању 
            Јавног РТВ сервиса БиХ за 2005. и 2006. годину 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег Дома, Бранко Докић  је, уиме Комисије, 
образложио предлог закључака.  
 У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Азра Хаџиахметовић, Драго Калабић,  
Бранко Докић, Јозо Крижановић, Јерко Иванковић Лијановић,  Велимир Јукић и Хусеин Нанић.  
 Примједбе и амандмане на предлог закључака Комисије поднијели су Шефик Џаферовић 
и Азра Хаџиахметовић, а Велимир Јукић предложио је додатни закључак.  
 Приликом гласања, Драго Калабић предложио је да се одгоди гласање о закључцима 
Комисије, с обзиром на  већи број примједаба, те да се то поново врати Комисији. 
 Предсједавајући је констатовао да је изнесен конкретан предлог  да се одгоди 
изјашњавање о предлозима закључака из ове тачке, те да се врате Комисији да покуша наћи 
рјешење и нови компромис.  
 Овај предлог усвојен је са 26 гласова ''за'' (Федерација БиХ 17, РС девет), три ''против'' и 
четири ''уздржана''. 
 
Ад .12. Предлог закључка Садика Ахметовића у вези са децертикованим полицајцима 
 
 Послије кратких уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Драго 
Калабић, Момчило Новаковић, Ремзија Кадрић, Бакир Изетбеговић, Адем Хускић, Милорад 
Живковић, Нико Лозанчић,  Екрем Ајановић, Шефик Џаферовић и Јозо Крижановић. 
 Посланик Ахметовић предложио је сљедећи закључак:  
 „Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Савјет мининстара 
БиХ да одржи хитну сјендицу с циљем разматрања захтјева децертификованих полицајаца, 
те о томе обавијести овај дом.“ 
 Приликом гласања, предлог овог закључка није добио ентитетску већину. ''За'' су гласала 
22 (Федерација БиХ 20, РС два) а ''уздржано'' је било 12 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да ће се о предлогу закључка спровести усаглашавање.  
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Ад.13. Иницијатива посланика Хусеина Нанића са 29. сједнице Дома која гласи:  
            ‘’Задужује се Савјет министара БиХ да уради и Парламентарној скупштини  
             БиХ достави информацију о спремности  институција БиХ за преузимање обавеза  
             у вези са примјеном ССП-а’’ 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Лозанчић подсјетио је да је Иницијативу 
посланика Нанића разматрала Заједничка комисија за европске интеграције и усвојила закључак 
којим је подржава.  

Хусеин Нанић кратко је образложио своју иницијативу.  
 У оквиру ове тачке у расправи су учествовали: Халид Гењац, Момчило Новаковић,  Денис 
Бећировић, Јозо Крижановић, Јерко Иванковић Лијановић, Хусеин Нанић, Велимир Јукић, 
Ремзија Кадрић, Шефик Џаферовић и Азра Хаџиахметовић. 
 Са 31 гласом ''за'' (Федерација БиХ 18, РС 13) и једним ''уздржаним'', усвојена је 
иницијатива посланика Хусеина Нанића у форми закључка који гласи: 
 Задужује се Савјет министара БиХ да изради и у што је могуће краћем року, а 
најкасније за 45 дана, Парламентарној скупштини БиХ достави информације о спремности 
институција БиХ за преузимање обавеза у вези са примјеном Споразума о стабилизацији и 
придруживању. 
 
Ад .14. Извјештај комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о: 

а)  Предлогу закључка посланика Сефера Халиловића са наставка 29. сједнице  Дома, 
     одржане  04.06.2008.године, у вези са идентификацијом имовине  бивших СКБиХ,  
     ССРНБиХ, ССО  БиХ, ССБиХ, 
б)   Предлогу закључка Клуба посланика СДА са наставка 29. сједнице Дома, одржане 

04.06.2008.године, у  вези са припремом  информације о имовини бивших  ДПО (СК, 
ССРН и ССО), 

ц)  Захтјеву посланика Рифата Долића за уврштавање у дневни ред 30. сједнице Дома  
предлога закључка о изради  и подношењу информације Савјета министара БиХ о 
стању   и статусу  имовине државе,  фирми и грађана БиХ у земљама насталим 
распадом бивше  СФРЈ са планом активности на њеној заштити и преузимању од 
стране легалних власника; 

д)  Захтјеву  посланика  Хусеина Нанића да се у дневни ред 30. сједнице уврсти   
разматрање актуелног стања у Фудбалском савезу  БиХ. 

 
Предсједавајући је подсјетио на извјештаје комисије Колегијума о усаглашавању, додајући 

да није постигнута сагласност о закључцима и захтјевима из ове тачке, те да ће се о овим 
питањима одлучити у другом кругу гласања. 

 
 Приликом гласања у другом кругу резултати су били сљедећи: 
• Предлог закључка под а) није усвојен: ''за'' гласало 18, ''против'' 13 (из РС 10), ''уздржана'' 

два посланика.  
• Предлог закључка под б) такође није усвојен: ''за'' гласао 21, ''против'' 12 (из РС-а 10), 

''уздржана'' два посланика. 
• Захатјев посланика Долића под ц) је усвојен.  ''За'' гласало 18, ''против'' 10 (из РС-а седам), 

''уздржано'' седам посланика.  
• Захтјев посланика Хусеина Нанића под д) није усвојен. ''За'' гласало 17, ''против'' 15 (из 

РС-а 11), ''уздржана'' два посланика.  
 
Ад.15. Промјене у чланству комисија Дома и заједничких комисија  оба дома  
           (предлагачи: клубови посланика) 
  
 Предсједавајући Лозанчић изнио је предлоге које су за промјене у комисијама поднијели 
Клуб Странке за БиХ, Клуб СДП-а, Клуб СДА и Клуб СДС-а. 
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 Приликом гласања Винко Зорић и Мирко Околић изнијели су примједбу да се 
предложеним измјенама нарушава ентитетска заступљеност у комисијама, прописана 
Пословником. Изнесен је предлог да се изјашњавање одгоди, а да предлагачи промјена до 
сљедеће сједнице размотре усклађеност својих предлога са одредбама Пословника.  
 Са 31 гласом ''за'' (Федерација БиХ 19, РС 12) и три ''уздржана'', усвојен је овај предлог. 
 
Ад. 16. Давање  сагласности за ратификацију: 

а) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Турске о избјегавању двоструког  
опорезивања у односу на порезе на доходак и имовину, 

б) Конвенције о заштити европских дивљих врста и природних станишта, 
ц) Споразума о кредиту између  Босне и Херцеговине  и BAWAG  P.S.K.                          -  
БАНКА ЗА РАД И ПРИВРЕДУ И АУСТРИЈСКА ПОШТАНСКА ШТЕДИОНИЦА  Д.Д.– 
Пројекат набавке медицинске опреме за Клиничку болницу Мостар, 

д) Споразума о кредиту између  Босне и Херцеговине  и BAWAG P.S.K. БАНКА ЗА РАД И 
ПРИВРЕДУ И АУСТРИЈСКА ПОШТАНСКА ШТЕДИОНИЦА  Д.Д. - Пројекат набавке 
медицинске опреме за  Дом здравља Мостар, 

е) Споразума о кредиту између  Босне и Херцеговине  и BAWAG  P.S.K. БАНКА ЗА РАД И 
ПРИВРЕДУ И АУСТРИЈСКА ПОШТАНСКА ШТЕДИОНИЦА  Д.Д.– Пројект набавке 
медицинске опреме за  Кантоналну болницу Сафет Мујић, Мостар. 

 
Предсједавајући је подсјетио да је Комисија за спољне послове разматрала акте из ове 

тачке и дала позитивно мишљење. Предложио је да се расправа о овим материјалима обједини. 
Није било приговора на овај предлог. 

Није било расправе у оквиру ове тачке. 
Дом је прихватио предлог да се о свим материјалима из ове тачке гласа у пакету.  
Са 33 гласа ''за'' (Федерација БиХ 20, РС 13) и два ''уздржана'', Дом је дао сагласност за 

ратификацију споразума и Конвенције из ове тачке.  
 
Овим је реализован дневни ред 31. сједнице.  
Сједница је завршена  у 17,35 часова.                

 
Саставни дио Записника је транскрипт сједнице. 

   
               СЕКРЕТАР                                       ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                               ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
       Бранка Тодоровић                                                           Нико Лозанчић 
          


